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Hallituksen kokous 1/2021 

1. Kokousaika 

 11.6.2021 kello 16.00–17.04 

2. Kokouksen osanottajat 

Eero Kausalainen  puheenjohtaja, pöytäkirjanpitäjä 

Jukka Olkkonen  jäsen, sihteeri ja rahastonhoitaja 

Lauri Oksanen  jäsen 

Jorma Kosonen  jäsen 

3.1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokouskutsu toimitettiin jäsenille sähköpostilla 18.5.2021. Kaikki hallituksen jäsenet osallistuivat toi-

mivalla etäyhteydellä. Kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 

3.2. Esityslistan hyväksyminen 

Hyväksyttiin esityslista puheenjohtajan tässä kokouksessa esittämin tarkennuksin: Esityslistan kohta 3 

jaettiin kokouksen laillisuuteen ja päätösvaltaisuuteen liittyvien kohtien täsmentämiseksi kohdiksi 3.1., 

3.2. ja 3.3. 

3. 3. Kokouspaikka 

Kokous järjestettiin etäyhteytenä videoneuvotteluna, joihin jäsenet ottivat osaa omilta paikkakunnil-

taan. Jäsenille oli toimitettu ennen kokousta kirjallinen kokousaineisto.  

4. Kokouksen tausta – puheenjohtajan katsaus 

Maailmanlaajuinen covid-19 (korona) pandemia ulottui Suomeen maaliskuussa 2020, jolloin viran-

omaiset asettivat ankaria liikkumis- ja kokoontumisrajoituksia. Nämä rajoitukset keskeyttivät Senior 

Skydivers ry:n toiminnan tähän kokoukseen saakka lähes kokonaan siltä osin, kuin toimintaan olisi liit-

tynyt henkilöiden tapaamisia. 

Toimintaa oli vähän siten, että jonkun verran tehtiin sähköpostikirjeenvaihtona erilaisia päätöksiä, 

jotka liittyivät vuoden 2020 vuosikokouksesta luopumiseen sekä eräisiin jäsen- ja raha-asioihin. Tätä 

kirjeenvaihtoa ei ole koottu pöytäkirjoiksi, vaan kirjaukset ovat nähtävissä ainoastaan sähköpostiket-

juissa. 

Terveydentila Suomessa, mukaan lukien rokotusten kattavuuden laajentuminen, mahdollistanee aina-

kin jonkinlaiset tapaamiset tulevana kesänä 2021. Etäkokoustekniikasta on opittu kuluneen vuoden 

aikana sen verran, että hallituksen kokous päätettiin järjestää tällä tekniikalla. 

Tämän vuoden 2019 jälkeen ensimmäisen hallituksen kokouksen tavoitteina on: 

- Kirjata ja vahvistaa vuoden 2019 jälkeen tavanomaisten kokousten ulkopuolella, sähköpostikir-

jeenvaihdon avulla tehdyt päätökset, ja kirjata ne yhtenäisen pöytäkirjan muotoon sähköpostikir-

jeenvaihdon pohjalta. 

- Tehdä vastaavat päätökset, jotka olisi pitänyt sääntöjen ja yhdistyslain perusteella tehdä jo vuoden 

2020 alkupuolelle, sekä tehdä ne päätökset, joilla voidaan käynnistää yhdistyksen toiminta 
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uudelleen tauon jälkeen ja saattaa se lain ja sääntöjen mukaiseksi toimikausien vaihtumiseen liit-

tyvien päätösten (talous, tilit, toiminta – päättynyt kausi 2019-2020 ja alkanut kausi 2021) jälkeen. 

5. Vuosien 2019, 2020 ja 2021 vuosikokousasiat 

Toiminnantarkastajat ovat 3.4.2019 esittäneet, että kokouksista pitäisi tehdä pöytäkirjat tai ainakin 

taltioida ketjun viimeisin viesti, josta ilmenee koko päätös. 

Johtokunnan sähköpostipäätöksellä (sähköpostiviestit 5.-8.12.2019) puheenjohtaja ilmoitti 8.12.2019 

Suomen Ilmailuliittoon yhdistyksemme vuoden jäsenmaksuksi vuodelle 2020 sama, kuin edellisenä 

vuonna. Summat olisi vahvistettu vuosikokouksessa keväällä 2020, mutta kokous jäi pitämättä. 

20.3.2020 Puheenjohtaja esitti hallitukselle, että vuosikokous alkuvuodesta 2020 siirretään pidettä-

väksi myöhempänä ajankohtana. Hallitus hyväksyi päätöksen. Päätettiin kuitenkin, että tehdään vuo-

sikokousvalmisteluja edelleen, jotta esimerkiksi tilinpäätökset ja toimintavuoden vaihtumiseen liitty-

vät päätökset olisivat hallituksen osalta valmiina silloin, kun tilanne sallii taas vuosikokouksen. Halli-

tuksen jäsenet hyväksyivät vuosikokouksen lykkäämistä koskevan esityksen sähköpostiviesteissään. 

Yhdistykselle tiedotettiin tästä hallituksen päätöksestä yhdistyksen verkkosivuilla. Sähköpostikirjeen-

vaihdossa tuotiin esille, että tämän tyyppisessä yhdistyksessä, jossa jäsenkunnan ikärakenne on kor-

kea, ei sähköisin välinein järjestetty etäkokous ole käytännössä mahdollinen.  

Vuosikokousvalmisteluja jatkettiin. Sihteeri toimitti hallitukselle 7.9.2020 tilinpäätösaineistoa. Aineis-

toa käsiteltiin sähköpostikirjeenvaihdossa 7.-20.9.2020. Aineisto oli joltain osalta epätäydellinen ja 

asian käsittely sähköpostikirjeenvaihdolla käytännössä keskeytyi. 

Vuoden 2021 vuosikokousasiana hallitus päätti sähköpostikirjeenvaihdossa 17.-25.11.2020 ilmoittaa 

Suomen Ilmailuliittoon, että Senior Skydivers ry:n jäsenmaksu pysyy entisellään. Senior Skydivers ry ei 

perinyt jäseniltään jäsenmaksua erillisellä laskulla vuonna 2020, mutta ilmailuliiton jäseniltä se on pe-

ritty. Siksi edellä esitetyssä sähköpostikirjeenvaihdossa päätettiin, että jos jäsen oli maksanut vuoden 

2020 jäsenmaksun, se käsitellään vuoden 2021 jäsenmaksuna. Päätös jäsenmaksun perimättä jättämi-

sestä perustui siihen, että yhdistys ei ole pystynyt järjestämään jäsenilleen toimintaa vuonna 2020. 

Tällaisia vuoden 2021 jäsenmaksunsa maksaneita henkilöitä oli 13. Näille henkilöille päätettiin tiedot-

taa erikseen, etteivät maksa vuoden 2021 jäsenmaksua, jolloin vältytään jäsenmaksujen palautuksilta. 

Yhdistyksen vuosikokousasioihin liittyvästä tilanteesta päätettiin sähköpostikirjeenvaihdossa 16.2.-

12.3.2021 laatia toteutuneista tuloksista ja tilitapahtumista yhteenvetona talousarvion seuranta, jossa 

on yhdessä esitetty hyväksytty talousarvio vuodelle 2019, lisäksi sen toteutuma ja suoraan sen jatkoksi 

vuoden 2020 toteutuma ilman talousarviota, koska sellaista ei ole tehty eikä vuosikokouksen puutu-

essa hyväksytty vuodelle 2020. Vuosikokousta 2021 varten laaditaan toimintasuunnitelma ja talousar-

vio tavanomaiseen tapaan. Vuoden 2019 toimintasuunnitelman toteutuminen on mahdollista ja teh-

tävä tulevassa vuosikokouksessa.  

Päätettiin hallituksen puolesta hyväksyä tilinpäätös siihen liittyvine asiakirjoineen. Hallituksen jäsenet 

olivat saaneet kaikki tilinpäätökseen liittyvät asiakirjat 10.6.2021. Hallitus hyväksyi tilinpäätöksen 

omalta osaltaan ja esittää sen vuosikokoukselle hyväksyttäväksi. Hallituksen jäsenet allekirjoittavat ti-

linpäätöksen sähköisesti.  

Vuoden 2020 toimintakertomus ja vuoden 2021 toimintasuunnitelma eivät olleet kokouksen käytettä-

vissä. Sihteeri toimittaa ne hallituksen hyväksyttäväksi 18.6.2021 mennessä.  
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Todettiin, että vaikka koronatilanne on merkittävästi parantunut, on tuleva vuosikokous järjestettävä 

paikassa, jossa on mahdollista noudattaa kokoushetkellä voimassa olevia kokoontumisrajoituksia ja 

muita ohjeita. Päätettiin pitää vuosikokous syyskuussa 2021, jolloin koronatilanne todennäköisesti jo 

mahdollistaa vuosikokouksen järjestämisen tavalliseen tapaan. Alustavasti suunniteltiin kokouksen pi-

tämistä Suomen Ilmailumuseon tiloissa. Sihteeri selvittää tarkemman ajankohdan ilmailumuseon tilo-

jen saatavuuden perusteella. 

6. Uudet jäsenet 

Hallitus on hyväksynyt sähköpostikirjeenvaihdossa 10.4.2019 jälkeen seuraavat uudet jäsenet: 

Luettelossa on kaksi kahdesti hakemuksen lähettänyttä henkilöä. 

Raimo Karhu  7.6.2019 

Timo Kärnä  5.8.2019 

Keijo Kallio  1.10.2019 

Hannu Blomqvist  21.7.2020 

Janne Tuukkanen  3.11.2020 

Jukka Mäki-Kuhna  19.11.2020 

Göran Bruun  12.1.2021 

Markku Utti  12.2.2021 

Pauli Sillanpää  3.4.2021 

Heini Elo  3.4.2021 

Marko Mäkelä  3.4.2021 

Raimo Karhu  7.4.2021 

Hannu Blomqvist  7.5.2021 

Todettiin, että kaikki hyväksytyt jäsenet eivät mahdollisesti ole saaneet ilmoitusta jäsenyyden hyväk-

symisestä, koska kaksi heistä on hakenut jäsenyyttä uudelleen. Sihteeri lähettää varmuuden vuoksi 

kaikille kirjeen (sähköpostin), jossa he saavat ilmoituksen. 

7. Raha-asioita 

Hallitus hyväksyi sähköpostikirjeenvaihdolla 2.10.-28.12.2020 Lauri Oksaselle maksettavaksi kuittia 

vastaan 29,00 € yhdistyksen verkkopalveluiden (JAlbum) kustannuksista. Maksu on suoritettu. 

Hallitus hyväksyi sähköpostikirjeenvaihdossa 29.12.2020-4.2.2021 Eero Kausalaiselle maksettavaksi 

tositteita vastaan 504,35 € Heikki Sidensnören kaitafilmien digitoimisesta. Kaitafilmit on viety yhdis-

tyksen verkkosivuille osaksi laskuvarjohistoriakokonaisuutta. Maksu on suoritettu. 

8. Seniorien tapaamiset ja tapahtumat 

Puheenjohtaja piti 10.2.2019 ilmailuliiton Turpaboogiessa esityksen laskuvarjourheilun historiasta. 

Varsinaisia vuoden senioritapaamisia ei järjestetty. Puheenjohtaja ja sihteeri osallistuivat tarkkuushyp-

pyjen SM-kilpailuihin Immolassa 10.-12.7.2020.  
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Hallitus päätti sähköpostikirjeenvaihdossa 7.-8.7.2021 myöntää SM-järjestäjälle tunnustuspalkinnon 

kilpailujen järjestämisestä. Tunnustuspalkinnon keskeinen ajatus palkinnon taustalla oli kannustaa kil-

pailun järjestäjää: ”Ilman järjestäjiä ei ole kilpailua”. Puheenjohtaja ja sihteeri jakoivat palkinnon 

Skydive Karjalalle kilpailun päättäjäisissä. 

9. Paraoskari 

Paraoskaria koskevia ehdotuksia ei vuosilta 2019 tai 2020 ole saatu. Päätöksiä palkitsemisesta ei ole 

tehty. 

10. Laskuvarjovarusteita 

Ari Puonti Porista pyysi 17.5.2019 yhdistykseltä lainaksi ”banaanilaukkuaikaisia” laskuvarjohyppyva-

rusteita Porin kirjastossa pidettävään laskuvarjoaiheiseen näyttelyyn. Yhdistyksellä ei sellaisia ole, eikä 

museon kokoelmista haluta niitä tarjota. Päätettiin 17.5.2019 vastata kielteisesti pyyntöön yhdistyksen 

osalta. Yhdeltä hallituksen jäseneltä kuitenkin löytyi oma varustus, joka voitiin hallituksen jäsenten 

avulla toimittaa Poriin. 

Pirjo Niskanen tarjosi 10.7. ja 19.7.2019 aineistoa, esineitä ja valokuvia, lahjoitettavaksi ilmailumuseon 

vitriiniin. Hallitus käsitteli asiaa sähköposteissaan 10.-19.7.2019. Päätös: aineistoa ei voida käyttää, va-

lokuvat olivat kovin pieniä ja esineistön säilyttämiseen ei ole tiloja. 

Yhdistykselle tarjottiin 26.2.2020 Einari Mikkosen laskuvarjoa ja haalareita museoitavaksi. Hallitus 

päätti 26.2.2020 olla ottamatta vastaan varusteita, koska säilytystiloja ei ole eikä esitys ilmailumuseon 

laskuvarjo-osastosta ole edennyt museon tiloista johtuvan tilanteen vuoksi. 

Ilmoitusasiana todettiin, että yhdistyksen puheenjohtaja on lahjoittanut 29.1.2020 oman hyppyvarus-

tekokonaisuutensa Suomen Urheilumuseolle, jossa ne olivat ensi kertaa esillä museon remontin jälkei-

sessä avajaisnäyttelyssä 1.10.2020. 

11. Seniorien verkkosivut 

Ilmoitusasioina todettiin, että työpari Kausalainen-Oksanen on kehittänyt verkkosivuja siten, että sinne 

on viety Suomen Ilmailuliiton luvalla ja sen määrittämin ehdoin (tekijänoikeuksia kunnioitettava) Ilmai-

lulehden laskuvarjourheilua käsitteleviä kirjoituksia vuosilta 1951–1969. Sivulle on lisäksi tulossa seu-

raavaksi 1970-luvun kirjoituksia siinä vaiheessa, kun 1970-luvun historiateksti valmistuu. Sivulle on 

myös lisätty 13 digitoitua kaitafilmiä. Alkuaan ilman ääntä olleisiin filmeihin on lisätty sellaista musiik-

kia, josta ei tule tekijänoikeusongelmia. Muutamia filmejä on parhaillaan vielä työstettävänä. Sivuille 

on myös lisätty muutamia veteraaniesittelyjä. 

Edellä kerrotun lisäksi sivuston ylläpitäjä on kertonut sivuilla ajankohtaisista asioista ja nostanut esille 

joitakin erityisteemoja sivuston seuraajien mielenkiinnon ylläpitämiseksi. 

Puheenjohtaja ilmoitti, että 1970-luvun historiakirjoitus on edennyt jo vuoden 1978 loppuosalle, joten 

tämä laajaksi muodostuva teksti saataneen julkaistua kesän tai alkusyksyn aikana. 

12. Muut asiat 

Aikaisemmin on päätetty, että sähköpostipäätöksistä taltioidaan ketjun loppuosa, josta ilmenee, mitä 

päätettiin, ketkä olivat päättämässä ja milloin kukin ”antoi äänensä”. Käytäntö on jäänyt epäselväksi, 

josta toiminnantarkastajat antoivat huomautuksen huhtikuussa 2019 antamassaan lausunnossa vuo-

den 2018 toiminnasta: ”Hallituksen pöytäkirjojen tulisi olla yksilöidympiä siten, että päätösasiat olisi-

vat tarkemmin tunnistettavia”. Päätettiin, että hallituksen sähköpostikokouksista tehdään pöytäkirja. 
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Puheenjohtaja laatii vakiopohjan pöytäkirjalla, johon päätökset kirjataan. Pöytäkirjasta on ilmettävä 

päätöksen aika, kokouksen juokseva numero ja ketkä hallituksesta osallistuivat päätökseen.  

Laskuvarjourheilun Hall of Fame (Museum & Hall of Fame): Suomelle on tarjottu mahdollisuutta osal-

listua laskuvarjomuseon toimintaan. Hallitus tutki asiaa ja piti myös kokouksen Suomen Ilmailuliitto 

ry:n kanssa. Asiaa käsiteltiin sähköposteissa 9.6.-5.10.2019. Arvioitiin panostuotos suhde huonoksi. 

Paljoa ei saada, mutta kalliiksi tulee. Päätettiin lopettaa tässä vaiheessa ja näillä tiedoilla asian käsit-

tely. Senior Skydivers ry ei osallistu hankkeeseen. 

Todettiin, että verkkosivualustan käyttöön liittyy eräitä epävarmuustekijöitä, jotka on korjattava. Sivu-

jen käytöstä on sovittu alustapalvelun tarjoajan ja Lauri Oksasen kesken sähköpostikirjeenvaihdolla 

joitakin vuosia sitten. Kirjeenvaihdossa sovittiin hinnaksi 60,- € per vuosi. Yhtään laskua ei ole tullut, 

mutta sivualusta on ollut käytettävissä ongelmitta. Yhdistyksen sivujen pitäjä Oksanen esitti, että olisi 

saatava aikaan normaali sopimus, jotta yhdistys ei jäisi ”tyhjän päälle”, jos sivualustan tarjoaja jostain 

syystä muuttaa omaa toimintatapaansa ja/tai henkilöt, joiden kanssa on sovittu, eivät enää ole palve-

luntarjoajan palveluksessa. 

Huoli johtui siitä, että vastaavia palveluja on joidenkin muiden toimijoiden kohdalla ”ajettu alas”. 

Vaikka palveluntarjoaja lopettaisikin, eivät yhdistyksen historia-aineistot katoaisi, koska ne ovat tal-

lessa Oksasen ja Kausalaisen varmistustiedostoissa. Sivujen uudelleen rakentaminen toisen palvelun-

tarjoajan sivuille olisi kuitenkin erittäin suuri työ. 

Valtuutettiin Lauri Oksanen käymään neuvotteluja asiantilan vahvistamiseksi ja kirjallisen sopimuksen 

aikaansaamiseksi. 

Todettiin, että yhdistyksen historiallinen valokuva-arkisto, joka jaetaan JAlbumissa, näyttää ongelmat-

tomalta. Siitä on kirjallinen sopimus ja palveluntarjoajan laskutus toimii normaalisti, 29,- €/vuosi. 

13. Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin kello 17.04. 

 

Pöytäkirjan vakuudeksi 

 

Eero Kausalainen 

 


